

# ضوابط القبول لبرنامج تأهيل وتدريب الطيارين

## Conditions of Scholarship for the Cadet Pilots Training Programme

<u>Note</u>: Scholarship Students selection will be made on a competitive basis between all applicants for a limited number of Scholarships per year as may be determined by Qatar Airways from time to time.

ملاحظة: اختيار المبتعثين سيكون على أساس تنافسي بين جميع المتقدمين ولعدد محدود من البعثات الدراسية سنويًا كما تحدده الخطوط الجوية القطرية من حين لآخر.

## Scholarship Specific Conditions

# Students who completed their High (Secondary) School studies or institutions of higher learning may apply for the grant of a Qatar Airways Cadet Pilots Programme Scholarship if they meet all of the following applicable conditions:

- Be a Qatari National (or the Student's mother is a Qatari National).
- 2. Be of good conduct and repute and must be able to obtain the Qatar Authorities' CID clearance.
- 3. Be medically fit and be able to obtain the Qatar Civil Aviation Authority (QCAA) Class 1 medical certificate, and be at least 160 cm tall.
- 4. Must be above the age of 17 years and below 27 years at the time of application.
- 5. The minimum High (Secondary) School overall score shall be **70%**.
  - Note: High (Secondary) School Certificates not issued by the Qatar Ministry of Education must have an Equivalency Statement from the Qatar Ministry of Education showing the total percentage mark.
- Recent overall IELTS band score (attained in the last 24 months, not less than 4.5 (and not less than 4.0 in each component).
- 7. For male Qatari-Nationals, a statement of completion, exemption, or deferral of the Qatar National Service from the Qatar National Service Academy.
- 8. For female applicants, the Guarantor must be the legal guardian as evidenced by official government documents, or an official "no-objection" letter is signed by the legal guardian.
- **9.** Must not be currently sponsored for study by any other entity or company.
- **10.** Must not be currently employed or working for any other entity.
- 11. Must not be a former employee of Qatar Airways or had a previously cancelled or terminated scholarship for disciplinary or academic reasons.
- 12. Must have a guaranter who is a Qatari National who is willing to guarantee and payback to Qatar Airways the scholarship expenses and fees paid by Qatar Airways in case of Student's failure and cancellation of the scholarship, or withdrawal from the scholarship or failure to join Qatar Airways, or resigning from Qatar Airways prior to completing the required service in accordance with the Scholarship Contract.

## الضوابط والشروط الخاصة للبعثة الدراسية

للحصول على بعثة الخطوط الجوية القطرية لبرنامج تأميل وتدريب الطيارين، يتعين على الطلبة من خريجي الثانوية أو مؤسسات التعليم العالي استيفاء الحد الأدنى من جميع شروط القبول التالية للالتحاق ىالىعثة:

- أن يكون الطالب قطري الجنسية (أو من أبناء القطريات).
- أن يكون حسن السيرة والسلوك ويكون قادرًا على استخراج شهادة حسن سيرة وسلوك من الجهات الرسمية القطرية.
- قادراً على الحصول على الشهادة الطيران المدني الطبية من الدرجة الأولى (Class 1) من هيئة الطيران المدني القطرى، وألا يقل طول الطالب عن 160 سنتيمترًا.
- ألا يقل عمر الطالب وقت تقديم الطلب عن (17) عامًا ولا يزيد عن
  (27) عامًا.
- أن يكون الحد الأدنى للمجموع العام في الشهادة الثانوية %70.
- <u>ملاحظة</u>: شمادات الثانوية للمدارس الدولية في قطر غير الصادرة من وزارة التربية والتعليم القطرية يجب التصديق عليها من قبَل وزارة التربية والتعليم مع بيان يوضح علامة النسبة الإجمالية.
- أن تكون الدرجة الكلية الأخيرة في اختبار شهادة الآيلتس (IELTS)
  (تحصل عليها في آخر 24 شهرًا) لا تقل عن 4.5 (وما لا يقل عن 4.0 في كل قسم).
- للطلبة القطريين الذكور، تقديم إفادة من أكاديمية الخدمة الوطنية القطرية بإكمال أو إعفاء أو تأجيل الخدمة الوطنية.
- للمتقدمين من الإناث، يجب أن يكون الضامن هو الوصي القانوني حسب الوثائق الرسمية، أو تقديم كتاب "عدم ممانعة" موقع من الوصى القانوني.
- و. ألا يكون الطالب حاصلا على بعثة أو تمويل أو عقد رعاية دراسية من أى جهة أخرى.
- 10. ألا يكون الطالب موظفا بإحدى الجهات الحكومية أو القطاع الخاص.
- 11. ألا يكون الطالب موظفا سابقا في مجموعة الخطوط الجوية القطرية أو سبق أن ألغيت أو أنهيت بعثته الدراسية لأسباب تأديبية أو أكاديمية.
- 12. أن يكون لدى الطالب ضامن قطري يتكفل بضمان وتسديد نفقات ومصاريف ورسوم البعثة الدراسية التي دفعتها الخطوط الجوية القطرية في حال فشل الطالب وإلغاء البعثة أو انسحاب الطالب من البعثة أو عدم الانضمام للعمل في الخطوط الجوية القطرية أو استقالته من الخطوط الجوية القطرية .

ISSUE: AUG 2023 Page 1 of 3 Information Classification: Public



# ضوابط القبول لبرنامج تأهيل وتدريب الطيارين

## Conditions of Scholarship for the Cadet Pilots Training Programme

13. Any other document or information as may be requested by Qatar Airways for the purpose of establishing eligibility for the scholarship in accordance with Qatar Airways scholarship regulations.

13. أي مستند أو معلومات أخرى قد تطلبها الخطوط الجوية القطرية لغرض إثبات أهلية الحصول على البعثة الدراسية وفقًا للائحة البعثات الدراسية للخطوط الجوية القطرية.

#### Scholarship General Conditions

## الضوابط العامة للبعثة الدراسية

- The foundation programme study shall not exceed one (1) academic year (two semesters).
- 2. The Cadet Pilot Training Programme study shall not exceed 18 months (subject to flying schedule).
- 3. High (Secondary) School Certificates (or certificates issued by institutions of higher learning) not issued by the Qatar Ministry of Education must have an Equivalency Statement from the Qatar Ministry of Education showing the individual subjects marks and the total percentage mark.
- 4. Upon graduation, the Student must immediately sign the Employment Contract with Qatar Airways, and the Student (as a Trainee Cadet pilot/Second Officer) must attend the second officer programme (On-Job-Training Programme) for the period required to complete the program, achieve Qatar Airways' standards, and pass the Final Line Check.

The Student will be obligated to work for a minimum of five (5) years with Qatar Airways after completion of the Final Line Check and appointment as a First Officer, and his/her future assigned job will require shift duties.

5. Qatar Airways reserves the right to change the admission requirements and the conditions of acceptance, at any time without prior notice.

دراسيين.

ألا تزيد دراسة السنة التأسيسية عن عام أكاديمي واحد (فصلين

- ألا تزيد فترة دراسة برنامج تدريب الطيارين عن 18 شهرًا (حسب جدول الطيران).
- شهادات الثانوية للمدارس الدولية داخل وخارج قطر (أو مؤسسات التعليم العالى) وغير صادرة عن وزارة التربية والتعليم القطرية يجب معادلتها والتصديق عليها من قبَل وزارة التربية والتعليم مع بيان أو كشف يوضح علامات المواد الدراسية والنسبة الاجمالية.
- عند التخرج، يلتزم الطالب فورًا بتوقيع عقد العمل مع الخطوط الجوية القطرية ويلتزم الطالب (كطيار متدرب/مساعد طيار ثانى) ببرنامج تدريب الطيارين في الخطوط الجوية القطرية للفترة المطلوبة لإكمال البرنامج التدريبى وتحقيق المعايير المطلوبة من الشركة واجتياز اختبارات الخط النهائية.

يكون الطالب ملزمًا حسب عقد البعثة الدراسية بالعمل لمدة لا تقل عن خمس (5) سنوات في الخطوط الجوية القطرية بعد اجتياز اختبارات الخط النهائية وتعيينه بوظيفة مساعد طيار أول، وستتطلب الوظيفة المستقبلية واجبات العمل بنظام المناوبة.

 تحتفظ الخطوط الجوية القطرية بالحق فى تغيير ضوابط وشروط القبول للبعثات الدراسية في أي وقت وبدون سابق اشعار.

## Required Documents and Submittals

## المستندات المطلوبة

In order to submit and proceed with the application on the Qatar Airways' website, the applicant must ensure that the following documents are available and ready before starting the application (in jpeg, png, pdf, or word format):

من أجل تقديم ومتابعة الطلب على موقع الخطوط الجوية القطرية، يرجى التأكد من أن المتقدم لديه المستندات التالية جاهزة قبل البدء

#### (A) For All Applicants:

The following documents must all be provided (uploaded) by all applicants:

### **Personal Documents:**

- 1. Copy (coloured) of Student's valid Qatar ID card (both
- 2. Copy (coloured) of Guarantor's valid Qatar ID card (both sides).

## المستندات الشخصية:

 صورة ملونة من البطاقة الشخصية للطالب سارية الصلاحية (من الجهتين).

يجب تقديم (تحميل) جميع المستندات التالية لجميع المتقدمين:

 صورة ملونة من البطاقة الشخصية للضامن سارية الصلاحية (من الجمتين).

## **Educational and Other Documents:**

- 3. Copy of High School Certificate or the certificate of graduation of the institution of higher learning (or the Equivalency Certificate issued by the Qatar Ministry of Education).
- 4. Copy of Student's recent IELTS certificate (not older

# المستندات التعليمية وغيرها:

في تقديم الطلب (بصيغة jpeg أو pdf أو pdf أو word):

(أ) المستندات المطلوبة لجميع المتقدمين:

- نسخة من شهادة الثانوية أو شهادة التخرج من مؤسسة التعليم العالى (أو شمادة المعادلة الصادرة عن وزارة التربية والتعليم القطرية).
- 4. نسخة من شهادة الآيلتس (IELTS) حديثة خاصة بالطالب (تحصل

Information Classification: Public Page 2 of 3 ISSUE: AUG 2023



## ضوابط القبول لبرنامج تأهيل وتدريب الطيارين

## Conditions of Scholarship for the Cadet Pilots Training Programme

than 24 months).

عليها في آخر 24 شهرًا).

- 5. For male Qatari Students, copy of the Certificate of completion, deferral, or exemptions of the Qatar National Service.
- 6. For female applicants, if the Guarantor is not the legal guardian, an official "no-objection letter" signed by the legal guardian.
- الطلبة القطريين الذكور، نسخة من شهادة إكمال أو تأجيل أو البعفاء من الخدمة الوطنية القطرية.
- المتقدمات من البناث، إذا كان الضامن ليس الوصي القانوني،
  كتاب "عدم ممانعة" موقع من الوصي القانوني.

#### (B) Qatari-Mother Applicants:

For Qatari-Mother applicants, all of the following <u>additional</u> documents must also be provided:

- 7. Copy of mother's valid ID Card (both sides).
- 8. Copy of Student's birth certificate issued by the Qatar Ministry of Health.

## (ب) المستندات الإضافية لأبناء القطريات:

يجب أيضًا تقديم جميع المستندات الإضافية التالية لأبناء القطريات:

- 7. صورة ملونة من البطاقة الشخصية للأم (من الجهتين).
- 8. نسخة من شمادة ميلاد الطالب صادرة عن وزارة الصحة القطرية.

#### **Shortlisting and Selection**

### 1<sup>st</sup> Stage: Initial Shortlisted Candidates

Following the submission of all data and documents (and the review by Qatar Airways), if the Student is shortlisted in the initial candidates' list, the Student will be notified to attend a personal interview with the Qatar Airways' selection panel, and will be requested to undergo assessment and placement tests and submit any required, updated, or missing documents.

## ترشيح واختيار المتقدمين

بعد استكمال ومراجعة جميع البيانات والمستندات وفي حين أدرج الطالب في قائمة المرشحين المبدئية، سيخطر الطالب لحضور

المرحلة الأولى: قائمة المرشحين المبدئية

المقابلة الشخصية مع اللجنة المختصة في الخطوط الجوية القطرية، وإجراء اختبارات القبول وتقديم أو تحديث أي مستندات أخرى.

#### 2nd Stage: Selected Candidates

If the Student is selected, he/she will be notified in writing and he/she shall be required to:

- Submit a "To Whom It May Concern" letter from the Qatar Ministry of Education that the Student is not under scholarship from the Ministry of Education.
- 2. Submit a "To Whom It May Concern" letter for proof of Student's non-employment from the Qatar Ministry of Labour.
- 3. Undergo and obtain the QCAA Class 1 medical certificate.
- **4.** Obtain a Police Clearance Certificate (CID Clearance) from the Qatar Ministry of Interior.
- 5. Provide the Guarantor's recent salary certificate, or recent pension salary certificate (not older than 3 months), or valid commercial company register owned by the Guarantor.
- 6. Provide Student's Qatari local bank IBAN number certificate.
- 7. Copy (coloured) of Student's valid passport.
- Copy (coloured) of Student's recent passport-sized photo.
- 9. Sign (together with his/her Guarantor) the Scholarship Contract with Qatar Airways.

#### المرحلة الثانية: الطلبة المختارون للبعثات الدراسية

إذا قبل الطالب في البعثة الدراسية فسيبلغ بذلك كتابيًا، وعلى الطالب بعد ذلك أن يقوم بالتالى:

- 1. استخراج شهادة "لمن يهمه الأمر" من وزارة التربية والتعليم القطرية بأن الطالب غير مبتعث من قبل الوزارة.
- استخراج شهادة "لمن يهمه الأمر" لإثبات عدم عمل الطالب من وزارة العمل القطرية.
- 3. استخراج الشهادة الطبية من الدرجة الأولى (Class 1) من هيئة الطيران المدنى القطرى.
  - استخراج شمادة حسن سيرة وسلوك (وزارة الداخلية القطرية).
- 5. تقديم شمادة راتب الضامن، أو شمادة راتب تقاعدي للضامن (وبتاريخ حديث على ألا تتجاوز ثلاثة (3) أشمر)، أو سجل تجاري ساري المفعول للضامن.
- 6. تقديم شهادة "لمن يهمه الأمر" من أحد البنوك المحلية في قطر برقم الحساب المصرفى للطالب (IBAN).
  - صورة ملونة من جواز سفر الطالب، سارى الصلاحية.
  - : صورة شخصية ملونة للطالب (بحجم صورة جواز السفر).
- و. توقيع الطالب والضامن عقد البعثة الدراسية مع الخطوط الحوية القطرية.

ISSUE: AUG 2023 Page 3 of 3 Information Classification: Public